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Referat bestyrelsesmøde Danske Svømmebade 
26. januar 2022 

 

1. Bestyrelsen 

Lars Norring udtrådte pr. 30. november i forbindelse med jobskifte og Mette tiltrådte 
som formand 1. december. Lone Madsen har som suppleant overtaget Lars’ plads i 
bestyrelsen. 
Kenneth Laursen udtræder af bestyrelsen pr. 9. december, da han fremover arbejder 
sammen med Mads Ramsing i Cabola Teknik og samme virksomhed ikke kan have to 
medlemmer i bestyrelsen. Carsten H. Jørgensen indtræder på den ledige plads i 
bestyrelsen.  
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09.12.2021 

Sted 

DGI Byen  

Referent: 

Kirstine Bach Storgaard 
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2. Godkendelse referat 115 

Godkendt. 

3. Håndtering Corona  

a. Seneste nyt og status pt. – orientering  

 

Pr. 19. november blev Coronapas genindført ved mere end 200 personer for 

aktiviteter indendørs for en række faciliteter – herunder svømmehaller. Pr. 29. 

november er tallet ændret til 100. 

Oplevelsen er, at langt de fleste steder har valgt at genindføre Coronapas selvom de 

ikke har 200 gæster inde på en gang hele dagen. 

Miljøstyrelsen har 26. november meddelt, at anbefalingen om at undgå lavkloring 

trækkes tilbage. 

 

De skærpede restriktioner og forsinkelsespakken 8. december har indtil videre ikke 

indflydelse på idrætsområdet – herunder svømmehaller med offentlig adgang. 

 

Sektorpartnerskabet er indtil videre ikke genaktiveret, men sekretariatet er løbende i 

dialog med Kulturministeriet.  

4. Siden Sidst 
Punkter markeret med grønt er til gennemgang på mødet. Øvrige punkter kommenteres der kun 
på kun ved spørgsmål. 
 

a. Ind- og udmeldelser - Se bilag 1.   

 

b. AquaPunkt 

Der er aftalt med LML Sport 15. december vedr. samarbejde omkring rekvisitter. 

 

c. Erhvervslivredderprøven v. Liselotte 

Bilag: Henvendelse styregruppen. 

 

a. Dommerkursus 17-18/11 var med 31 deltagere, og alt for mange. Max. er 24, men 

der blev forsøgt med 30, fordi der var kæmpe efterslæb ovenpå Corona. Hvordan 

den 31. havde sneget sig ind, vides ikke. 

Kristian Christensen fortæller at 23 bestod mens 8 dumpede. 

 

Der var frafald i sidste øjeblik fra undervisere og andre hjælpere på grund af Corona 

og valg, men de gennemførte kurset på bedste vis alligevel. 
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Der er efter kurset indkommet to klager fra deltagere. Klager er fremsendt til DSU 

og HI og herfra videresendt til styregruppen. 

Styregruppen er i gang med at behandle og se på klagerne. 

 

b. Status på samarbejde med DSU 

 

c. Styregruppen – henvendelse jf. bilag. 

 
Liselotte gennemgik status på samarbejdet. Ved møde i styregruppen 8. december 

blev time- og opgavefordeling gennemgået ud fra oversigt fra DSU. 

Det blev aftalt, at Liselotte sammen med sekretariatet ser nærmere på fordelingen. 

 

Den oprindelige samarbejdsaftale blev underskrevet i 2003 og udløb i 2006. 

Udgangspunktet var en udgiftsneutral løsning. Det blev på styregruppemødet aftalt 

at se på fordeling af opgaver fremover. 

 

Der er stillet forslag om ændring vedr. både E-prøven og bassinprøven, så der bliver 

en fælles basisprøve og en overbygning til dem der har brug for E-prøven. 

 

Mulighederne og samarbejdet blev drøftet. 

Det er vigtigt for alle parter i styregruppen at fastholde en god relation og et godt 

samarbejde. Som samlet branche vil det være et stærkt signal at sende udadtil, hvis 

der er enighed om prøve set-uppet. 

 

Det blev besluttet, at vi indtil videre arbejder for at fastholde en helt separat E-

prøve. Bl.a. med udgangspunkt i at det er meget vigtigt at man som livredder i en 

svømmehal kender til evakuering osv. Danske Svømmebade vil dog samtidig være 

åbne overfor mulighederne i forhold til sammenlægninger og udvikling med klare 

rammer omkring indholdet og en fælles udvikling, indflydelse og beslutning om 

indholdet. 

 

Mette tager emnet med til mødet med Merete Riisager /DSU mandag d. 13. 

december. 

 

d. Svømmebadsassistentuddannelsen 

Bilag: Indhold badeassistentuddannelsen, Økonomi badeassistent uddannelse, Godtgørelse 

VEU 

Siden sidst har der været afholdt møde med Dania Erhverv, som er kommet med et udkast 

til løsning og herefter yderligere dialog med HI / Henrik Høy. 
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Dania har lavet oplægget med udgangspunkt i følgende forudsætninger og tanker: 

• Uddannelsen er landsdækkende, hvorfor undervisningen sker som Hybrid synkron 

læring, hvor eleverne kan tilgå undervisningen fysisk eller online 

• Den fysiske undervisning foregår i Randers – Tradium & Water and Wellness – idet 

fremmøde ikke er et ”must” 

• Uddannelsen er baseret på AMU-fag, hvorfor der er taget højde for 

uddannelsesniveau for de potentielle deltagere 

• Deltagerne kan efterfølgende få merit til enkelte akademifag, hvis det ønskes 

• Der er intet krav om tilmelding til alle fagene – man bestemmer selv hvor meget og 

hvornår! 

• Der kan ”skæres” i udbuddet af de enkelte fag 

 

Det skal drøftes om: 

• Et samarbejde med Dania er vejen frem 

• Der skal andre aktører på banen 

• Vi selv – i samarbejde med HI skal sammensætte og varetage et uddannelsesforløb 

Med i disse drøftelser skal også overvejelser om hvorvidt det har betydning og er vigtigt, at 

uddannelsen er anerkendt / offentlig registreret og som sådan kompetencegivende.  

 

Baggrund for den oprindelige uddannelse blev ridset op i forbindelse med drøftelser 

omkring fremtiden. 

Det blev besluttet at ”Odense-modellen”, hvor kommunen har et fast samarbejde med en 

lokal erhvervsskole og arbejdet med uddannelse hos Københavns Kommune skal 

undersøges nærmere. Sekretariatet er på opgaven sammen med Henrik Høy-Caspersen.  

 
e. Arbejdsgruppe under Rigspolitiet vedr. sikkerhed 

 

Arbejdsgruppen er nedsat af Rigspolitiet og består af relevante politikredse og inddragelse 

af eksterne relevante interessenter på området. Danske Svømmebade er repræsenteret 

ved Liselotte. 

Øvrige inviterede interessant er: 

Dansk Svømmeunion, Danish Maritime Authority, Danske Beredskaber, Rådet for 

Badesikkerhed, KL og Friluftsrådet. 

 

Der er indkaldt til møde i uge 50.  

Forud for mødet er fremsendt udkast til revideret modelregelsæt. 
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f. Kurser 

Kursuskatalog 2022 er på gaden og der er åbent for tilmelding til alle kurserne. 

Der er forsat løbende henvendelse og efterspørgsler vedr. interne kurser. 

 

g. LOA/Idan 

Fremtidens svømmefaciliteter / Danskernes svømmevaner: 
  

VidenHUB for fremtidens vandkultur  
     

Webinar 6 – 25. januar 12.45 -14.00: Energiforbrug og klima i danske svømmeanlæg  
Hovedkonklusionerne fra den tekniske undersøgelse af Senter for Idrettsanlegg og 
teknologi ved Norges tekniske-naturvitenskabelige universitet (NTNU) præsenteres – hvad 
der sker under vandoverfladen? Og hvordan kan man kan forbedre indeklima og 
energiforbrug i danske svømme- og vandkulturanlæg? 
 
Det endelige program til webinaret er forsat under udarbejdelse i samarbejde med LOA. 
 
Webinaret skulle oprindeligt have været afviklet i november, men blev udsat, da rapporten 
ikke er færdig. 
Udkast til rapporten har været omkring Klaus, som kommenterer på den og sender 
eventuelle kommentarer retur til Bjørn Aas i samarbejde med sekretariatet v. Casper. 

 
De enkelte webinarer er at finde på hjemmesiden med link videre til tilmelding hos LOA, 
som trækker det tunge læs i forbindelse med facilitering, tilmelding og afvikling af 
webinarer. 
 
Der er indkaldt til styregruppemøde 15. december. Fra foreningen deltager Casper og 
Karin. Her skal bl.a. drøftes udkast til rapporten og udarbejdelse af idekatalog. 
 
Lars har indtil nu været ansigtet udadtil. Det skal drøftes hvem der skal overtage hans 
plads. 
 
Det blev besluttet at der efter styremødet besluttes hvem der tager opgaven ud fra hvilke 
opgaver der foreligger den kommende periode og dermed hvilke kompetencer der er brug. 

 
h. IAKS/IAKS Nordic 

Intet nyt. 
  

i. IUCE/Klaus Frejo – Centerlederuddannelsen 

 
På møde 16. november fik Klaus tilbagemelding fra styregruppen vedr. konklusionerne på 

uddannelsen til centerleder. 
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Primære konklusion er, at vi ønsker større inddragelse af den forskning om idrætsvaner, 

brugerønsker og -behov, som løbende tilvejebringes af både SDU og Idan. Det er 

Styregruppens opfattelse, at den viden, der her kommer frem, vil blive afgørende for den 

enkelte centerleders arbejdsvilkår i fremtiden, og det er derfor en meget stor del af 

overgangen fra ’traditionel halinspektør’ til ’fremtidens centerleder’, at man kender til den 

viden og formår at basere sit strategiske arbejde på den. 

 

Ved mødet deltog følgende: 

Henrik Høy-Caspersen, HI 

Holger Kortbek, IFFD 

Jens Høyer-Kruse, SDU 

Klaus Frejo, IUCE 

Danske Svømmebade var ikke direkte repræsenteret i mødet, men vi er meget på linje med 

Henrik Høy-Caspersen, HI. 

 

Næste skridt er møde i styregruppen, hvor bl.a. rammerne for løbende at følge arbejde på 

og med uddannelsen. 

 

j. KL 

Intet nyt 
 

k. HI/IFFD  

 

HI: 

Intet nyt 

 

IFFD: 

I forlængelse af kommunalvalget er der ændringer blandt medlemmerne af 

forretningsudvalget. Der er repræsentantskabsmøde i Aarhus 24. marts, hvor også Danske 

Svømmebade har en plads. 

Det blev besluttet, at Mette og eventuelt Liselotte deltager.  

 

l. Andet 

 

Indkomne forslag: 

 

Fra Ivan Hermann, CORS / Action Cards: 
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Sammen med Vandsikkerhedskonsulent / kystlivredningschef John Mogensen fra Gribskov 

Kommune, skal jeg lave en undersøgelse af badegæsters (både i svømmehal og på strand) 

risiko-perception vs. livredderens risiko-perception. 

 

Jeg/vi (dvs. inkl. John) tænker at det kunne være interessant for Danske Svømmebade med 

sådan en undersøgelse? 

 

Outcome af sådan en undersøgelse kan, antagelsesvis, bruges til at guide personalet (og 

gæster) i svømmehaller til tage højde for en evt. forskel i risiko-perception mellem 

badegæster og livreddere. 

 

Vil du/I drøfte om det kunne være af interesse for Danske Svømmebade at deltage i sådan 

et projekt? 

 

Her er nogle af de ting, som jeg tænker, I kan have interesse i i forhold til dette projekt: 

• Hvilke spørgsmål der bliver stillet til livreddere hhv. brugere. Der kan være 

vinkler/spørgsmål, som John og jeg ikke - som udgangspunkt - tager med, men kan 

være interessante for Danske Svømmebade at få belyst. 

• Deltagelse i opsamlingen af data. Jo bredere vi kommer ud, jo mere styrke vil vi 

umiddelbart kunne få i konklusionerne. 

• Input til analysen af data. Lige nu er det John, som efterspørger en/et par analyser 

af data. Men det kan være at I også har nogle overvejelser omkring denne del. 

• Input til evt. anbefalinger/handlinger på baggrund af undersøgelsen/analysen. 

• Formidling af konklusioner til jeres medlemmer. Pt. bliver formidlingsdelen primært 

målrettet "lokalområdet"/Nordsjælland, hvor John er Vandsikkerhedskonsulent + 

evt. næste World Conference on Drowning Prevention. 

• Deltagelsen i undersøgelsen kan være helt uformel, men den kan også være mere 

formelt, afhængig af hvor stor/lille interesse projektet har for Danske Svømmebade. 

 

Det skal drøftes om der er interesse for at deltage i projektet. 

 

Projektet blev drøftet og det blev besluttet at Liselotte tager kontakt til Ivan for nærmere 

vedr. mulighederne i forbindelse med projektet. 

 

Fra Jette Michaelsen: 

  

En tanke – og det kan godt være at det er for tidlig, i forhold til at kommunale/politiske 

beslutninger mange steder ikke er klar. 

Man kunne det være en ide at nedsætte en gruppe der arbejder med bæredygtighed i 

svømmehaller. En gruppe der samler trådene, så vi ikke alle opfinder den dybe tallerken.  
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Så ved jeg godt det kan svinge fra kommune til kommune, hvordan tingene skal gribes an.  

 

Det kunne også være en ideboks/ et forum, hvor de der allerede nu arbejder med 

bæredygtighed kan lægge deres ideer, erfaringer, viden ind. Kunne det måske være en 

gruppe i AquaShare? 

 

I forlængelse af det fokus der i forvejen er på bæredygtighed blev det besluttet at der 

oprettes en gruppe på AquaShare. Sekretariatet snakker med Jette og sørger for oprettelse 

og kommunikation vedr. temaet. 

 

Henrik foreslog projekter med fokus på natsænkning og belastningsreguleret flow i 

samarbejde med Miljøstyrelsen. 

 
5. Årsmøde 2022 
 

Planlægning er godt i gang og tilmelding er åben. 
 

6. Generalforsamling 2022 
a. Bestyrelsesmedlemmer og suppleanter 

 

På valg er: 
Medlemsgruppe A 

Henrik Due  
Liselotte Jakobsen 

 

Suppleant:  
Kent Nielsen  
Vakant 

 

Medlemsgruppe B, C og D 

Carsten H. Jørgensen (indtrådt i bestyrelsen 9. december, da Kenneth Laursen 

udtrådte) 

Klaus Rask Pedersen 
 
Suppleant:  

Vakant 

 

 

Medlemsgruppe A: 
Henrik ønsker at genopstille.  
Liselotte ønsker at genopstille. 
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Medlemsgruppe B, C og D: 
Klaus ønsker at genopstille 
Carsten ønsker at genopstille 
 
Arbejdet med at finde kandidater til de ledige poster sættes i gang 

 

7. Økonomi 
Intet nyt. 

 

8. Kommende møder 
 

25. januar – online 
14. marts (dagen før årsmøde / generalforsamling) - Middelfart 
 

9. Eventuelt 
- 
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Status på medlemmer:  
Medlemmer af Danske Svømmebade total: 335 

Medlemmer fordel på kategorier: 
Svømmebad: 242 (241) 
Leverandør: 52 (49) 
Rådgiver: 18 
Samarbejdspartnere: 4 
Myndigheder: 18 
 

Bilag 1 – Status på medlemmer 
Udmeldelser 

Virksomhed Kontingent Type Indmeldt den Udmeldelses 
dato 

Lejre Kommune Svømmebad 02.02.2016 31-12-2021 

Møllegården (Skive Kommune) Svømmebad m. 
AquaPunkt 

21.06.1994 31.12.2021 

Kalundborg Hallerne (Kalundborg 
Kommune) 

Svømmebad m. 
AquaPunkt 

04.03.1992 31.12.2021 

AquaPlan (virksomhed ophørt) Leverandør 28.05.76 14.01.2021 

Sorø Svømmehal og ejendom APS/ 
Sorø Helsebad 

Svømmebad 20-11-1986 31.12.2021 

 
Indmeldelser 

Virksomhed Kontingent 
Type 

Indmeldt den 

Næstved Kommune Center for Trafik og 
Ejendomme 

Svømmebad 14. januar 

Camp Hverringe Svømmebad 28. januar 

Feriecenter Rim-Rømø I/S Svømmebad 7. maj 

Slotssøbadet Svømmebad 10 maj 

Kongeåbadet Tilknyttet 10 maj 

Troldtekt A/S Leverandør 31. maj 

Idrætshøjskolen Bosei Svømmebad 15. juni 

Søegaard Vandteknik ApS Leverandør 2. august 

Den Selvejede Inst. Fladså-Hallen Svømmebad 25. august 

Københavns universitet Science Svømmebad 27. september 

Venue Manager Leverandør December 

 
 

 


